
Zápis ze zasedání AS PřF UJEP

konaného dne 17. 4. 2024

Přítomní: Mgr. Jiří Fišer, Ph.D.

Ing. Markéta Gloneková Ph.D.

Ing. Viktor Greguš

Bc. Alice Charvátová

Mgr. Stanislav Pařez, Ph.D.

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D. (předseda AS PřF UJEP)

Dita Richterová

Mgr. Kristýna Rybová, Ph.D.

RNDr. Petr Ryšánek, Ph.D.

Alex Schönfelder

Mgr. Květuše Sýkorová

Ing. Magda Škvorová, Ph.D.

Mgr. Marcel Štofik, Ph.D.

Adéla Uxová (místopředsedkyně AS PřF UJEP)

Lukáš Wilda

Tajemník: Jakub Verner

Hosté: Ing. Petr Lauterbach (tajemník PřF UJEP)

Mgr. Michaela Liegertová, Ph.D. (proděkanka pro rozvoj a kvalitu PřF UJEP)

RNDr. Martin Švec, Ph.D. (proděkan pro studium PřF UJEP)

doc. RNDr. Michal Varady, Ph.D. (děkan PřF UJEP)

PhDr. Jaroslav Zukerstein, Ph.D (proděkan pro vědu a výzkum PřF UJEP)

Návrh programu zasedání:

1. Schválení programu zasedání.

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 20. 3. 2024.

3. Schválení rozpočtu PřF UJEP na rok 2024.

4. Schválení plánu čerpání FRIM na rok 2024.

5. Různé.



Zahájení: 13.01

Jednání: AS PřF UJEP je schopen usnášení – přítomno je 15 z 15 členů.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl zahájil zasedání přivítáním senátorů AS PřF UJEP a členů vedení PřF

UJEP.

1. Schválení programu zasedání.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval senátory k připomínkování navrženého programu zasedání a

k případnému doplnění bodů. Přítomní senátoři neměli k předloženému bodu žádné připomínky.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje program řádného zasedání.

hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

2. Schválení zápisu z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne 20. 3. 2024.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vybídl senátory k připomínkování předloženého zápisu. Žádný ze

senátorů zápis nepřipomínkoval. Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval přítomné senátory

k hlasování o usnesení.

Usnesení: AS PřF UJEP schvaluje zápis z řádného zasedání AS PřF UJEP konaného dne

20. 3. 2024.

hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

3. Schválení rozpočtu PřF UJEP na rok 2024.
Předseda AS PřF UJEP Přibyl předal slovo předkladateli tohoto bodu, tajemníkovi fakulty

Lauterbachovi.

Tajemník PřF Lauterbach obeznámil senátory se skutečností, že návrh čerpání rozpočtu byl

probrán na zasedání EKAS. Tento návrh byl, jako každý rok, zpracován na základě výkazu zisků a

ztrát, a je členěn podle jednotlivých typů účetních akcí. Tajemník fakulty Lauterbach upozornil, že

v době tvorby rozpočtu nebylo známo, zda bude schválen projekt RUR. Dále konstatoval, že oproti

loňskému roku, letos fakulta dostala o 2 100 000 Kč méně (příspěvek MŠMT na dorovnání cen

energií). Předložený rozpočet na rok 2024 je naplánován se ztrátou 6 000 000 Kč. Tajemník fakulty

Lauterbach však zdůraznil, že vedení fakulty bude pracovat na tom, aby ztráta byla minimální.

Dále připomněl, že v minulém roce ke ztrátě došlo vlivem skončení projektů.

Fakulta byla v rámci projednávání rozpočtu ve vedení univerzity informována, že by mohla

dostat na podzim roku 2024 téměř 2 000 000 Kč. Důvodem je zpracování jednotného vnitřního

mzdového předpisu, což je podmínka ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy pro dodatečné

poskytnutí finančních prostředků univerzitám.

Dále tajemník fakulty Lauterbach konstatoval, že vzhledem ke změně metodiky výpočtu

ukazatele K v průběhu roku přišla fakulta o necelý 1 mil. Kč.

Projekt RUR byl schválen, ale ještě není zcela vyčíslen. Snahou vedení fakulty bude zapojit do

tohoto projektu řadu úvazků, aby se šetřily mzdové náklady, které tvoří nezanedbatelnou položku



rozpočtu fakulty, a které se průběžně zvyšují. S odvody mzdové náklady tvoří téměř 80 %

celkového rozpočtu.

Bylo poukázáno na skutečnost, že těžce ovlivnitelnou položkou rozpočtu jsou energie. V

minulém roce platily pro univerzitu spotové ceny, letos jsou ceny nasmlouvané na burze a jsou

vyšší než v minulém roce. Z hlediska spotřeby v porovnání s výkazem zisků a ztrát z minulého

období nedochází k žádným zásadním disproporcím.

Děkan fakulty Varady připomněl, že rozpočet se tvořil v době, kdy ještě nebyl schválen projekt

RUR, který přináší prostředky, se kterými se nemohlo dříve počítat. Cílem vedení fakulty je vrátit

se k vyrovnanému rozpočtu.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval předsedkyni EKAS Glonekovou, aby představila pohled

EKAS na návrh rozpočtu fakulty na rok 2024. Senátorka Gloneková potvrdila, že k projednání

návrhu rozpočtu došlo na jednání ekonomické komise AS PřF a konstatovala, že v rozpočtu se

nevyskytují žádné kontroverze. EKAS doporučila předložený rozpočet schválit.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu a sám vznesl dotaz ohledně dalšího

postupu po schválení projektu RUR, konkrétně se ptal, zda dojde k přepracování předkládaného

návrhu rozpočtu či nikoliv.

Děkan fakulty Varady odpověděl, že projekt RUR žádná z fakult nestihla do rozpočtu

zapracovat, neboť byl schválen v době projednávání rozpočtu na rektorátu. K předělávání návrhů

nedojde a částky nebudou odpovídat. Tajemník fakulty Lauterbach doplnil, že se nic kromě

konečného výsledku plánované ztráty měnit nebude. Úspory by měly hlavně vzniknout ve mzdové

oblasti.

Senátor Štofik se zeptal, jestli se nezvažuje změna pro vylepšování rozpočtu do dalších let,

protože se neočekává pokles cen energií a mzdové náklady porostou též.

Děkan fakulty Varady odpověděl, že je v plánu více se zaměřovat na ukazatel K (kvalita výuky).

V oblasti mzdových nákladů by pomohla vyšší institucionální podpora MŠMT, ale jenom na ni se

fakulta spoléhat nechce. Je snaha o získání strategického projektu MATECH. Poukázal také na to,

že je možné uvažovat o modelu financování, který funguje v USA nebo v Německu, a tedy že si

univerzita prostřednictvím vlastních patentů a smluvních výzkumů na sebe vydělá sama.

Senátor Pařez se zeptal, jakou částkou je institucionální podpora MŠMT tvořena.

Tajemník fakulty Lauterbach odpověděl, že vesměs vše, co se v rozpočtu objevuje, jsou státní

prostředky. Děkan fakulty Varady doplnil, že se získané finance dělí na hospodaření se státními

prostředky a na finance z projektů. Tajemník fakulty Lauterbach zmínil také doplňkovou činnost,

která byla v minulém roce atypicky vysoká, a to 2 500 000 Kč. Běžně se pohybuje kolem 500 000

Kč.

Senátorka Gloneková se zeptala, jestli rozpočet RUR je již finální.

Děkan PřF Varady odpověděl, že projekt RUR je schválený, zbývá už jen právní akt, po kterým

až bude možné z projektu finance čerpat.

Předseda požádal děkana fakulty Varadyho o stručné představení projektu RUR. Ten vysvětlil,

že se jedná o celouniverzitní projekt financovaný EU, který si klade za cíl transformovat/zlepšovat

regiony postižené uhelnou těžbou, uhelným průmyslem apod. UJEP je jedinou univerzitou



v regionu, jejíž rolí, vedle vzdělávání a vědy, je i společenská užitečnost, na kterou finance z RUR

cílí. Následně dodal, že šetření ukazují, že ve školství na Ústecku je prostor ke zlepšení, např. je

zde nedostatek aprobovaných učitelů, chybí zde management práce s talentovanými dětmi atd.

Nakonec shrnul, že RUR je služba univerzity regionu. Tajemník fakulty Lauterbach doplnil, že tento

projekt bude poběží do roku 2027.

Předseda AS PřF Přibyl poděkoval a pro absenci dalších dotazů vyzval přítomné senátory

k hlasování.

Usnesení: Podle § 27 odst. 1 písm. c) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. AS PřF UJEP projednal a

schválil předložený rozpočet PřF na rok 2024 na základě předloženého Výkazu zisků a ztrát

fakulty.

hlasování: 14 pro, 0 proti, 1 se zdržel

(schváleno)

4. Schválení plánu čerpání FRIM na rok 2024.
Předseda AS PřF UJEP Přibyl předal slovo předkladateli tohoto bodu tajemníkovi fakulty

Lauterbachovi.

Ten následně popsal plán čerpání FRIM. Skládá se z požadavků, které byly schváleny již v

minulém roce, doplněné o požadavky katedry informatiky. Dále se zde objevují projekty, které jsou

již schváleny a na kterých má PřF 5% spoluúčast, a jedná se pouze o formální začlenění do plánu

čerpání FRIM. Úloha tohoto fondu, dle tajemníka PřF Lauterbacha, v posledních letech klesá,

protože vlastních odpisů produkuje univerzita stále méně, neboť valná většina budov nebo jiných

investic je pořizována z projektů a dotací. V plánu čerpání FRIM se také vyskytuje zpracování

projektové dokumentace na rekonstrukci budovy Za Válcovnou, které je již schválené a činí necelé

2 300 000 Kč, a dokončení projektové dokumentace rekonstrukce budovy na Králově výšině. Dále

upřesnil, že požadavky katedry informatiky částečně souvisí s projektem DIGITECH, který nebyl

schválen.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl vyzval předsedkyni EKAS Glonekovou, aby představila pohled

EKAS na plán čerpání FRIM na rok 2024.

Senátorka Gloneková opět popsala, že EKAS nedošla k žádným kontroverzím a doporučuje

schválení plánu.

Tajemník fakulty Lauterbach doplnil, že v rámci projektu OP JAK INFRA má PřF vyčleněno

necelých 80 mil. Kč pro rekonstrukci budovy Za Válcovnou. K začátku rekonstrukce by mělo dojít

příští rok na jaře.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl otevřel veřejnou debatu.

Senátor Štofik se zeptal, jestli jsou nápady, jak vykompenzovat menší produkci vlastních

odpisů.

Děkan fakulty Varady odpověděl, že fakulta není schopná fungovat v plném rozsahu z příjmů,

které jí poskytuje MŠMT. Vzdělávání tedy dotuje hlavně z projektů a z vědy. Dále zmínil, že v

květnu proběhne zasedání kolegia děkana, kde by chtěl otevřít téma financí z projektu RUR a jaké

jsou představy o vývoji fakulty.

Tajemník fakulty Lauterbach doplnil jak jsou tvořeny mzdy a jaká je struktura financí fakulty.



Senátor Ryšánek se zeptal, zda finance z RUR jsou účelově určené prostředky.

Děkan fakulty Varady odpověděl, že lidé, kteří budou zapojeni v RUR, budou placeni z RUR

a o to se jim zkrátí úvazek. Tudíž fakulta ušetří na mzdových prostředcích a bude s tímto rozdílem

moci vynakládat relativně libovolně.

Předseda AS PřF Přibyl poděkoval a pro absenci dalších dotazů vyzval přítomné senátory

k hlasování o usnesení.

Usnesení: Podle § 27 odst. 1 písm. c) Zákona o VŠ č. 111/1998 Sb. AS PřF UJEP projednal a

schválil plán čerpání FRIM na rok 2024.

hlasování: 15 pro, 0 proti, 0 se zdrželo

(schváleno)

5. Různé.
Předseda AS PřF UJEP Přibyl se zeptal přítomných, zda mají další bod k projednání.

Sám navázal tématem mobilit, kdy apeloval na členy studentské komory, aby při komunikaci se

studenty vyzdvihli tuto možnost.

Děkan fakulty Varady poděkoval za toto téma a zdůraznil nezanedbatelnou roli osobní

zkušenosti studia v zahraničí. Dále dodal, že fakulta přispívá studentům, kteří úspěšně dokončí

výjezd v rámci mobilit, částkou 10 000 Kč.

Senátor Fišer z katedry informatiky senátu sdělil, že katedrám alokoval identifikátor, na který je

možno odkazovat data, která potřebují být uchovávána po delší dobu. Zároveň jej nabídl

přítomným senátorům.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poprosil senátora Fišera o stručné shrnutí toho, o co se jedná.

(příloha s popisem bude dodána).

Senátor Štofik se zeptal, jaký následuje vývoj současného parkoviště pod budovou CPTO.

Tajemník fakulty Lauterbach konstatoval, že stav parkoviště není optimální. Fakulta tedy podala

reklamaci vůči Metrostavu, který se k ní přiznal. Dodal, že předmětem řešení je i myšlenka

pořízení fotovoltaiky, která by byla součástí zastřešení parkoviště. Konstatoval, že toto byla jedna

z položek projektu RUR, avšak bylo zamítnuto vystavět dvoupatrové parkoviště se solárními

panely na střeše. Vedení fakulty bude hledat jiné možnosti financování.

Senátorka Škvorová upozornila, že na květnovém mimořádném zasedání bude s velikou

pravděpodobností předkládán návrh akreditace nového bakalářského oboru.

Žádné další body k projednání nebyly.

Předseda AS PřF UJEP Přibyl poděkoval všem přítomným za účast.

Ukončení: 14.00

Zapsal: Jakub Verner

PhDr. Jiří Přibyl, Ph.D.

předseda AS PřF UJEP


